

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 776b08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President: the start of dialogue on Nagorno-Karabakh is a window of hope for the entire region

Strasbourg, 04.11.2008 – Following the start of dialogue aimed at finding a peaceful solution to the Nagorno-Karabakh conflict, the President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, Lluís Maria de Puig, has urged the Presidents of Armenia and Azerbaijan to continue down this road.

“I wish to congratulate Presidents Aliyev and Sarksyan, and President Medvedev, who facilitated the meeting, on their commitment to finding a peaceful solution to the Nagorno-Karabakh conflict. The start of this dialogue, which will be followed by intensified diplomatic efforts and the promotion of a series of confidence-building measures, is a window of hope for the entire region,” said the President.

“As I pointed out during my visits to Baku and Yerevan last July, our Assembly has worked relentlessly over the past 15 years to bring about a political solution to the conflict in compliance with international standards and principles and the commitments which the two states made upon joining the Council of Europe. Such a solution is now closer than ever,” he added.

“The Parliamentary Assembly stands ready to help the Parliaments of Armenia and Azerbaijan in all their efforts so that the process just started proves successful,” he concluded.

Pour le Président de l'APCE, l'ouverture d'un dialogue sur le Haut-Karabakh est une fenêtre d'espoir pour toute la région

Strasbourg, 04.11.2008 - Suite à l'ouverture d'un dialogue visant la recherche d'une solution pacifique au conflit du Haut-Karabakh, le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe, Lluís Maria de Puig, a tenu à encourager les Présidents de l'Arménie et l'Azerbaïdjan à progresser sur cette voie.

« Je tiens à féliciter les Présidents Aliev et Sarksyan, ainsi que le Président Medvedev qui a facilité la rencontre, pour leur engagement à trouver un règlement pacifique au conflit du Haut-Karabakh. L'ouverture de ce dialogue, qui sera suivi d'une intensification des efforts diplomatiques et de la promotion d'une série de mesures de confiance, ouvre une fenêtre d'espoir pour toute la région », a souligné le Président.

« Comme je l'avais signalé lors de mes visites à Baku et Yerevan en juillet dernier, notre Assemblée n'a pas cessé, ces quinze dernières années, d'œuvrer pour parvenir à une solution politique au conflit dans le respect des normes et des principes internationaux ainsi que des engagements que les deux Etats avaient pris lors de leur adhésion au Conseil de l'Europe. Cette solution est aujourd'hui plus proche que jamais », a ajouté Lluis Maria de Puig.

« L'Assemblée parlementaire se tient prête à aider les Parlements de l'Arménie et de l'Azerbaïdjan dans toutes leurs initiatives pour que le processus qui vient de s'ouvrir soit couronné de succès», a-t-il conclu.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).